

# Referat OSK 1. november 2020

---

## Formalia:

- **Sindsrobøn**  
Afholdt
- **Præsentationsrunde og afbud**  
Til stede: Jimmi (GSR De Frie Fugle) – Julia (GSR Sindsro) – Ejvind (OSR/GSR Pejsemødet) – Jane (OSS/ordstyrer) – Erik (litt.pusher/GSR Næver Alone online) – Maiyanne (kasserer/GSR Fællesskabet online) – Mogens (GSR Frihedsgruppen/referent)  
Afbud: Anja M (helpline ansvarlig)
- **Velkommen til nye**  
Der var ikke nogen at byde velkommen
- **Oplæsning af Traditioner og Koncepter**  
Blev oplæst
- **Bemærkninger/godkendelse af beslutningslog/referat fra sidste møde og dagens dagsorden**  
Referat + beslutningslog godkendt uden kommentarer – tilføjelse til dagsordenen: omtale af ny optryk af "En ressource i samfundet"

## Workshop: Selvransagelse

- *Hvor tilfredsstillende har områdekomiteen tjent grupperne det sidste år og hvordan kan den tjene dem bedre fremover?*  
Vi gør det godt, det har vi vist tydeligt i forbindelse med corona og nedlukning, hvor online møder lynhurtigt kom op at stå i vores område. Måske kunne vi være mere opsøgende, oplyse bedre om OSK, få nyhedsbrevet i gang og få det bedre ud 😊
- *Hvor tilfredsstillende har områdekomiteen tjent samfundet omkring os og hvordan kan vi blive bedre til at tjene samfundet omkring os?*  
Overordnet tjener vi ikke meget, da vi ikke har et OI-udvalg i området. Dog er der små lokale tiltag.
- *Har områdekomiteen støttet NA's regionale service struktur og hvordan kan vi blive bedre til dette?*  
Vi støtter og er engageret i RSK – vi kommer altid forberedt.
- *Hvordan tager vi imod nykommere på service møderne? Tager vi hensyn til at nykommeren ikke ved så meget om service og struktur i service som de der har været med i længere tid?*  
Blive bedre til at forklare begreber og hvordan NA-strukturen hænger sammen. Tager rimelig godt imod nykommere. Balance mellem struktur og fri leg.
- *Lykkes vi med at orientere og engagere medlemmerne i vores hjemmegruppe i OSK's arbejde og hvordan kan vi blive bedre til dette?*  
Svær opgave, kræver meget af GSR. Nyhedsbrev kunne hjælpe her også.
- *Arbejder vi efter 12 Tradition "principper før personligheder" eller modsat?*  
Jo det gør vi efter bedste evne



# Referat OSK 1. november 2020

---

- *Bruger vi "konsensus" på en produktiv og positiv måde? Er konsensus den rigtige måde at vælge betroede tjenere?*

Vi er blevet gode til det, efter vi holdt workshop og indførte 80% reglen, er der som regel ingen der går fra mødet med en dårlig følelse.

- *Følger vores betroede tjenere op på deres opgaver?*  
Bliv bedre til at svare på mails! Ellers gør de det godt. Tager ansvar.
- *Hvordan er det med deltagelsen og engagementet fra komiteens medlemmer og GSR'erne?*  
Det er eminent 😊
- *Hvordan er atmosfæren på vores OSK møder?*  
Rigtig rart og rummelig,
- *Hvordan behandler vi minoriteter i OSK?*  
Vigtigt at være opmærksomme på hvis vi oplever fordomme i os selv.

**Skal vi nedsætte en arbejdsgruppe til at revidere/forbedre selvransagelsen?**

**Rapportering:** (emner der ønskes taget op i delingsessionen bedes I notere)

**Fra grupperne:**

- *Følger ugedagene*

**En god start på ugen – Roskilde – mandag kl 19 – 20.**

2 medlemmer til GSM. Gennemsnitlig 8 deltagere på mødet. 1 nykommer den sidste måned.

Halter med service på mødet. Vi talte om, hvorvidt vi skulle ændre i strukturen. Enedes om at vi ikke vil gøre det. Bare for i dag giver mulighed for et bredt spektrum af emner og giver god mulighed for at fokusere på programmet.

**Fællesskabet online – netmøde – tirsdag kl 19 – 20**

5 medlemmer til GSM. Gennemsnitlig 5 – 10 deltagere. Det er et rigtig dejligt møde – stor rummelighed, god plads til at dele og med stor tryghed pga. fast, stabil kerne af fremmøde. GSM har vedtaget, at mødet hører til i SoV samt at det er et åbent møde. GSM håber meget, at SoV vedtager at også online møderne kan få en GSR'er. Indleder til november er fundet. Desværre er det lidt sløjt med den 7. Tradition.

**Pejsemødet – Roskilde – onsdag 19.19 – 20.20**

7 medlemmer til GSM. Gennemsnitlig 14 deltagere. 1 nykommer. Vi laver et nyt sæt oplæsninger, da vi deler mødet, hvis vi bliver mere end 10. (retningslinjer for Frivilligcentret Roskilde). Mødelederen spørger om der er nogen der har plads til sponsees. Mødet fungerer godt. Da der er mange relativt nye, kan det ind i mellem være behov for at prøve at få mere fokus på NA's program. Stor servicevillighed.

**De frie fugle – Slagelse – onsdag kl 19 – 20**

5 medlemmer til GSM. Gennemsnitlig 12 – 17 deltagere. 2 nykommere. Har valgt at udskyde planer om et lørdagsmøde i Slagelse til det nye år.

**Næver Alone online – netmøde – fredag kl 19 – 20**

5 medlemmer til GSM. Gennemsnitlig 12 – 12 deltagere. Ved sidste GSM valgte vi Erik BK som GSR, og vi var enige om at gruppen skal være en del af OSK SoV. Vi håber/ønsker at blive en integreret del af OSK på lige fod med de fysiske møder.

De forskellige serviceposter er fint fordelt, og vi har styr på indledere til næste måned.



# Referat OSK 1. november 2020

---

Desværre er det så som så mht. donationer, men vi vil selvfølgelig donere direkte til OSK som et supplement til OSK's Zxxxx-konto.

## **Frihedsgruppen – Nykøbing F – søndag kl 19 – 20**

10 medlemmer til GSM. Gennemsnitlig 15 deltagere. 1 nykommer. Ikke så meget nyt under solen. Vi støtter valg af både Jane (ordstyrer) og Anja M (helpline). Vi holder ind til videre mødet åbent, ind til der kommer en klar melding at vi ikke må, eller omkring hvordan vi må 😊 Tænker det er naturligt at onlinemøder der ønsker at være en del af vores OSK, er det på lige fod med fysiske møder. Godkender RSK-budget.

## **Sindsro – Køge – søndag kl 14 – 15.15**

Gennemsnitlig 6 deltagere. 1 nykommer. Stadig ret nyt møde.

### **Fra betroede tjenere:**

- **Litteraturansvarlig**

Lageret er fyldt op med bedring. Mangel på 12 & 13 års mønter på kontoret i Brussels.

- **Kasserer**

Regnskab er sendt ud og godkendt. Der doneres meget lidt. Undersøger mulighederne for foreningskonto i Sydbank.

- **OSR/OSS**

Der er udsendt et oplæg til skema der kan bruges ved valg af betroede tjenere der har med økonomi at gøre (vedhæftet i bunden af referatet), tag stilling til hvad I synes! Der er også kommet en opdateret udgave af OI-folderen "En ressource i samfundet" som blev delt ud. Der er lavet en skriftlig aftale med tidligere RD om afdrag. Forslag om at vi får en ordning i vores bank, kaldet "District" - mere kan læses her:

(<https://danskebank.dk/erhverv/digitale-services/netbanklosninger/district>) – en slags netbank til vores foreningskonto i RSK. Der er forslag om at der oprettes en kontakt gruppe til myndighederne så vi undgår forvirring og modstridende oplysninger som vi gjorde ved den nylige stramning af forsamlings begrænsningerne.

- **Ad hoc udvalg:**

#### **Nyhedsbrev**

Udvalget er svundet ind til Erik – men planen er at komme i gang med det igen. Nye medlemmer bydes velkommen!

#### **Servicedag**

Ingen grund til dette ad hoc ud stadig eksisterer, service dag har lange udsigter

#### **OI**

Intet nyt her

#### **Unitydag**

Ingen kandidater eller grupper har meldt sig, så ikke meget at berette



# Referat OSK 1. november 2020

---

## Delingssession:

- **Emner opstået under rapportering fra grupperne:**  
Pejsemødet udtrykker usikkerhed på hvor de kan donere, kontoen der står på hjemmesiden virker indtil vi har en "egen" konto. Sindsro spørg ind til hvordan vi forholder os til de nye corona restriktioner, vi følger de direktiver der er kommet (højst 10 personer med mindre vi kan sidde som i en bio, mundbind når vi ikke sidder). Dog kan der være specielle regler på stedet vi holder mødet, så er det dem der følges. Nogle deler møderne op, brug jeres sunde fornuft. Spørg også, kan en gruppe arrangere en online speakerjam på vores zoomabonnement, det skulle der ikke være noget til hinder for.
- **Emner opstået under øvrig rapportering:**  
Nyhedsbrev: Der udtrykkes stort behov for at Nyhedsbrevet kommer i gang igen og at vi gør en aktiv indsats for at få den ud – evt. ved at sende den ud pr. mail. Gerne flere med til at lave det, Julia og Maiyanne udtrykte interesse 😊
- **Onlinemøder**  
Ikke den store uenighed og diskussion om dette emne
- **Bankskifte**  
Vi har stadig ikke en bank, bruger pt. OU's konto, det kan vi ikke blive ved med det var kun en midlertidig nødløsning.
- **Valg: præsentation og evt. spørgsmål**  
Jane stiller op til ordstyrer posten – som hun har haft det sidste år
- **IU-workshop**  
Stor enighed om at vi skal invitere formanden for IU næste gang og snakke hjemmeside og internetudvalg m.v. Skal vi måske holde det et andet sted da vi kun kan være 10 her. Skal det være åbent for alle. Skal der være tilmelding?

## Beslutningssessionen:

- **Speakerjam på nettet:** Julia går i gang med at stable en sådan på benene
- **Nyhedsbrev:** Maiyanne og Julia går ind i udvalget, nyhedsbrevet skal ud og uddeles også via mail fremover.
- **Onlinemøder:** Betragtes fremover som selvstændige grupper som, hvis de ønsker det, er en del af OSK/SoV.
- **OSR rapport:** Blev udfyldt, vi bakker op om kontaktgruppe til myndighederne f.eks. som nu under den nye nedlukning, vi støtter anskaffelse af "District", undersøg mulighederne for en fælles zoom konto, glæder os over der er lavet aftale med tidligere RD håber den bliver overholdt.
- **Valg:** Jane er valgt til ordstyrer frem til august.
- **IU-workshop:** Vi afholder den på Frivilligcenter Næstved, hvor vi kan være flere. I bedes snakke om det i grupperne, hvad virker og hvad kunne I ønske på hjemmesiden, og melde tilbage om hvor mange I kommer. Læs evt. IU-rapporten der er kommet ud (<https://www.nadanmark.dk/rsk-referat-2019/>).
- **Unitydag:** Er aflyst i 2021 - igen



# Referat OSK 1. november 2020

---

## Meddelelser:

**Ting der skal med ud til grupperne:** Unitydag 2021 er aflyst, opfordring til grupperne snakker om hjemmeside og kommer til mødet den 6 (husk tilmelding og anden adresse)

## Eventuelt:

## Næste møde/nøgle og morgenmad:

**Søndag den 6 december kl 10 på Frivillig center Næstved, Farimagsvvej 16, Maiyanne har nøglen 😊**

## **Spørgeskema til at vælge betroet tjenere (økonomi) - oplæg**

Hvor lang cleantime har du?

Hvilken relevant service erfaring har du?

Anden erfaring du kan trække på?

Har du erfaring med at forvalte økonomiske midler?

Er du økonomisk stabil?

- Er din egen økonomi i balance?

Er du villig til at underskrive et juridisk bindende dokument angående NA midler?

Er du villig til at sende udgifter/regnskab til kassereren hver. 30 dag?

## **Kassererens arbejdsopgaver er:**

At gøre RSK's regnskab gennemskueligt på hjemmesiden **omformuler!**

At gennemgå underudvalgenes udgifter/regnskab hver 30 dag.

## **Når man bliver valgt til en servicepost med økonomiske midler**

Dokument til underskrift ( Kontrakt vedrørende behandling af NA's midler)

- Man skriver under på at man vil forvalte NA's midler med ansvarlighed.

- Man skriver under på at alt misligholdelse skal erstattes

## **Procedure ved misbrug af NA midler**

1. Regnskab skal gennemgås, så vi er sikre på hvor meget sagen drejer sig om.

2. Det skal fastslås hvem vi taler om og tages kontakt til vedkommende.

3. Der indkaldes til et møde, hvor den mistænkte og de evt. Impliceret kan høres samt alle andre af servicekomiteen. Der skal være plads til alle ideer og tanker i forhold til forløbet. (Afspændingsproces)

4. Der skal holdes en pause for at invitere en kærlig højere magt ind i processen.

5. Hvis vedkommende samtykker omkring tyveriet og indvilger i at tilbagebetale,

skal der laves en skriftlig underskrevet afdragsordning.

6. Hvis dette ikke overholdes agter vi at anmelde/gå videre med sagen.



# Referat OSK 1. november 2020

---

## **Juridisk bindende dokument**

Skal indeholde:

- Navn, dato, underskrift (begge parter)
- Beløb, aftale om afdrag, aftalens start og slut.
- Konsekvens ved ikke at overholde aftalen